

English Version

Policy Name:	First-Generation Student Support Policy
--------------	--

▪ **Policy Information:**

Code:	PS 18 SDG04 4
Issue date:	
Revision, Date:	
Evaluation Frequency:	Yearly
Level of Confidentiality:	Public
Pages:	2
Policy Approved Date:	
Decision of the Deans Council:	

▪ **Responsibilities and implementation:**

Follow-up, review and development:	Strategies and Policies Committee, Sustainability and Ranking Office
Accreditation:	Human Resources and Institutional Development Unit
Application (scope):	Deanships, academic colleges, scientific and administrative centers, administrative units and departments.

▪ **Policy Statement:**

The University is committed to providing comprehensive academic and social support to first-generation students to empower them to succeed in their educational journey and foster their integration into the university community. This support is delivered through specialized mentoring and guidance programs, along with a supportive educational environment that helps address challenges they may encounter.

▪ **Policy objectives (desired outcomes):**

1.	Support first-generation students and facilitate their integration into the university environment.
2.	Increase the percentage of first-generation students who successfully complete their first year.
3.	Enhance the academic success opportunities for first-generation students through specialized mentoring programs.

▪ **Related procedures:**

1.	First-Generation Student Mentoring Programs Procedure
----	---

▪ **Key Performance Indicators (KPIs):**

1.	Number of First-Generation Students
2.	Number of First-Generation Students in Mentoring Programs
3.	First-Year Completion Rate for First-Generation Students

▪ **Recommendations of the last review:**

1.	Develop specialized mentoring content for first-generation students that addresses both academic and social skills.
2.	Increase the number of academic advisors available to provide individualized and specialized support to this student group.
3.	Implement continuous monitoring to assess the academic and social performance of first-generation students to meet their needs effectively.



النسخة العربية

اسم السياسة	سياسة دعم طلاب الجيل الأول
-------------	----------------------------

المعلومات العامة:

الرمز:	PS_18_SDG04_4
تاريخ الإصدار:	
رقم المراجعة، وتاريخها:	
التقييم الدوري:	سنوياً
مستوى السرية:	عام
عدد الصفحات:	2
تاريخ اعتماد السياسة:	
قرار مجلس العمداء:	

المسؤوليات والتطبيق:

المتابعة والمراجعة والتطوير:	لجنة الاستراتيجيات والسياسات، ومكتب الاستدامة والتصنيفات
الاعتماد:	وحدة الموارد البشرية والتطوير المؤسسي
التطبيق (النطاق):	العمادات، والكليات الأكاديمية، والمراكز العلمية والإدارية، والوحدات والدوائر الإدارية.

نص السياسة:

تلتزم الجامعة بتقديم الدعم الأكاديمي والاجتماعي الشامل لطلاب الجيل الأول، بهدف تمكينهم من تحقيق النجاح في مسيرتهم التعليمية، وتعزيز اندماجهم في المجتمع الجامعي عبر برامج إرشادية وتوجيهية خاصة، إضافة إلى توفير بيئة تعليمية داعمة تساهم في تذليل التحديات التي قد تواجههم.

أهداف السياسة (النتائج المرجوة):

١.	دعم الطلبة من الجيل الأول وتسهيل اندماجهم في البيئة الجامعية.
٢.	زيادة نسبة الطلبة من الجيل الأول الذين يكملون السنة الأولى بنجاح.
٣.	تعزيز فرص النجاح الأكاديمي لطلبة الجيل الأول من خلال برامج إرشادية متخصصة.

الإجراءات المرتبطة:

١.	إجراء تقديم برامج إرشادية مخصصة لطلاب الجيل الأول
----	---

مؤشرات الأداء:

١.	عدد طلاب الجيل الأول
٢.	عدد طلاب الجيل الأول المشاركين في البرامج الإرشادية
٣.	سبة طلاب الجيل الأول الذين يكملون السنة الأولى بنجاح

توصيات آخر مراجعة:

١.	تطوير محتوى إرشادي خاص بطلبة الجيل الأول يتناول المهارات الأكاديمية والاجتماعية.
٢.	زيادة عدد المستشارين الأكاديميين المتاحين لتقديم دعم فردي ومخصص لهذه الفئة من الطلبة.
٣.	متابعة مستمرة لتقييم الأداء الأكاديمي والاجتماعي للطلبة من الجيل الأول لضمان تلبية احتياجاتهم.